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PROTOKÓŁ 2 /2011 

Z  ZEBRANIA  SPRAWOZDAWCZEGO 

OSIEDLA  STAROMIEJSKIEGO   

03 PAŹDZIERNIKA  2011 ROKU 

 

Saternus Andrzej - przewodniczący Zarządu Osiedla Staromiejskiego kadencji 2010-2014 

otworzył zebranie sprawozdawcze. W I terminie brak wymaganego kworum. Drugi termin 

zebrania zaplanowano w tym samym dniu o godz. 17
15

. 

Stwierdzono kworum. W zebraniu uczestniczy 23 osoby.  

- lista obecności załącznik nr 1   

 

W zebraniu uczestniczyli takie: 

1. Antoni Nawrocki - burmistrz 

2. Barbara Białkowska - pełnomocnik burmistrza 

3. Jan Koszarski – przewodniczący Rady Miejskiej  

4. Tomasz Kuryłowicz - dzielnicowy 

5. Artur Bartczak - dzielnicowy policjant   

 

Saternus A. – prośba o zgłaszanie kandydatur na przewodniczącego zebrania. 

 

Mieszkańcy przyjęli propozycję jednogłośnie, aby zebranie poprowadził Pan Andrzej 

Saternus. 

 

Przewodniczący zebrania przedstawił porządek obrad: 

1. Sprawozdanie z działalności Zarządu Osiedla Staromiejskiego. 

2. Realizacje inwestycji i budżetu w roku 2011. 

3. Problemy osiedla.  

4. Dyskusja. 

5. Zakończenie. 

  

Ad. 1 

A. Saternus. - odczytał sprawozdanie z działalności Zarządu Osiedla Staromiejskiego. 

- załącznik nr 2 
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Ad. 2. 

Burmistrz MiG A. Nawrocki – omówił realizację budżetu Gminy w 2011 r. i plan na 2012 r. 

Zmniejszenie dochodów budżetowych było skutkiem niskiej sprzedaży majątku gminy i 

mniejszych wpływów ze środków unijnych. 

Aktualnie realizowane inwestycje: 

- budowa tunelu pod torami – 3mln zł już przeznaczono na ten cel. Koszt całkowity 

inwestycji to 30 mln zł. Obecnie prace przy budowie tunelu zostały wstrzymane, ponieważ 

wykonawca czeka na uzyskanie pozwolenia wodno – prawnego, aby móc odwodnić ten teren. 

Trzeba obniżyć poziom wód o 8 m. To I etap projektu, który powinien zakończyć się w 2012 

r. II etap obejmować będzie przebudowę peronów, wykonanie Punktu Obsługi  Klienta oraz 

parkingów, których zakończenie planuje się w 2014 roku. Dobra informacja, że Urząd 

Marszałkowski zwiększył dofinansowanie środków unijnych z 34 % do 59% kosztów 

kwalifikowanych. 

- budowa II etapu Parku Przemysłowego – teren zostanie w pełni zagospodarowany. Koszt  

  ok. 20 mln zł. Obszar II – go etapu PP do dyspozycji inwestorów – 31 ha. Dofinansowanie z 

UE w wysokości 50% tj. ok. 9 mln zł. Koszt całkowity 16 mln zł, 

- budowa kompleksu szkolnego na Osiedlu Toruńskim – inwestycja zrealizowana, 

- budowa Centrum Aktywności i Edukacji – inwestycja zrealizowana, 

- dokończenie remontu świetlicy we wsi Chrośna. 

Inwestycje planowane: 

- modernizacja Soleckiego Centrum Kultury, realizowana w ramach rewitalizacji,   

  dofinansowanie z UE, 

- budowa sieci szerokopasmowej na terenie miasta – 15 km sieci, spięcie ze sobą wszystkich 

gminnych instytucji, wpięcie telewizji kablowej. 

 

Ponadto dodał, że poszerzana jest droga wraz ze  ścieżką rowerowej na drodze powiatowej we 

wsi Otorowo – inwestycja realizowana przez Powiat Bydgoski – Gmina Solec Kujawski 

partycypuje w kosztach tej budowy. Zakończenie prac planowane jest do końca października 

br.  

Planowana jest również budowa drogi od wsi Chrośna w kierunku Gminy Nowa Wieś 

Wielka. Gmina Solec Kujawski będzie partycypować w kosztach budowy pod warunkiem, że 

przez wieś Chrośna w ramach tej inwestycji zostanie zbudowana ścieżka rowerowa.  

W sprawie przeprawy promowej przez Wisłę – w tym temacie zaplanowane zostało spotkanie 

z Marszałkiem Województwa w celu podjęcia konkretniej decyzji. Budowa promu to złożona 
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procedura związana z otrzymaniem pozwoleń od wielu instytucji, opracowanie dokumentacji, 

wybór sposobu mocowania promu, zakup promu. Jedna z firm projektowych z Wrocławia 

przygotowała koncepcję tej przeprawy. Gmina wie jak miałby ten prom wyglądać tj. na 18 

samochodów osobowych, autobus lub kilka samochodów półciężarowych. Prom byłby z 

napędem kołowym. Marszałek Województwa zasugerował, żeby wraz z przeprawą promową 

zbudować marinę na miarę europejską. Byłby to koszt w wysokości 20 mln zł, jednak to zbyt 

wysokie koszty dla naszej Gminy. Sam prom mógłby zacząć funkcjonować nie wcześniej niż 

za rok, tyle trwają same uzgodnienia, sprawy proceduralne, odbiory.  

 

Ad. 3 i 4    

Z. Wawrzyniak – zaprosił zebranych do udziału w festynie sportowym sołectw i osiedli, 

który odbędzie się 22 października br. o godz. 9.30.  

Z okazji 5-lecia Parku Wodnego Dyrektor wystąpił z wnioskiem do Burmistrza MiG, który 

wyraził zgodę, aby solecczanie mogli za okazaniem dowodów tożsamości, legitymacji itp. 

korzystać z basenu od pn. – do pt. w godz. od 15.30 – do 21.30, za bilet wykupując bilet w 

wysokości 6,50 zł. Taka będzie teraz obowiązywać cena za bilet, ale tylko dla mieszkańców 

naszego miasta.  

 

P. R. Olesiński – przekazał Burmistrzowi mapkę z punktami dzikich wysypisk na terenie 

naszego miasta, m.in. za cmentarzem. Niektóre worki ze śmieciami leżą od bardzo długiego 

okresu czasu.  

 

P. M. Sulecki – dużo śmieci leży przy drodze w kierunku Wisły. Propozycja, aby butelki 

oddawać za niewielką opłatą do punktu skupu butelek lub szkła odpadowego – rozwiąże 

problem niektórych odpadów. Czy droga do Wisły będzie wyremontowana ?  

Postawić kosze na śmiecie przy drodze do Wisły.  

 

P. Z. Sołtyszewski – trzeba upilnować osoby zaśmiecające. Są osoby, które zbierają puszki 

aluminiowe i je sprzedają, a propozycja p. Suleckiego nie rozwiąże problemu.  

 

P. Gaca – przewodniczący zebrania odczytał w sprawozdaniu, że zmniejszono w naszym 

Komisariacie Policji etaty. Jaka była tego przyczyna ?  
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Pan A. Saternus – odczytał treść pisma, które otrzymał z Urzędu w tej sprawie, z którego 

wynikało, że zmniejszono liczbę dzielnicowych. 

 

T. Kuryłowicz – dzielnicowy policji – wyjaśnił, że etaty w komisariacie są, ale są wolne 

wakaty. Nie ma zainteresowanych, pracą w tut. komisariacie. Obecnie w Komisariacie Policji 

pracuje 6 policjantów w dziale prewencji i 2 dzielnicowych. 

 

P. A. Saternus – nowo pomalowane bloki  już są zdewastowane i zniszczone przez wandali. 

Czy policji udało się złapać wandali malujących bloki ? 

 

T. Kuryłowicz – policja złapała 2 wandali, jednak rodzice tych chłopaków porozumieli się ze 

Spółdzielnią Mieszkaniową, którzy zapłacili za zniszczone mienie, a tym samym 

postępowanie zostało umorzone.  

 

P. Z. Wawrzyniak – tzw. graficiarze zawsze zostawiają jakiś znak, po którym można ich 

zidentyfikować. 

 

P. J. Pietrzak – dewastujący pochodzą z różnych środowisk miasta, malują bloki, ale i znaki 

drogowe. Więcej patroli policyjnych w pobliżu sklepu monopolowego przy ul. Żeglarskiej. 

Spożywają alkohol na placu zabaw na Osiedlu Bydgoskim. 

 

P. Gaca – spożywanie alkoholu na placu zabaw jest karane. 

 

P. J. Pietrzak – po ulewach woda wlewa się do garaży usytuowanych przy ul. Targowej. 

Prośba o udrożnienie.  

 

P. A. Saternus – prośba o wyremontowanie i wykonanie oświetlenia w pomieszczeniu, w 

którym spotyka się zarząd osiedla.  

 

P. B. Białkowska – Pełnomocnik Burmistrza - odpowiedziała, że pomieszczenie zostanie 

pomalowane w okresie zimowym, elektryk wykona dodatkowe oświetlenie.  

 



 5 

P. R. Olesiński – chodnik wzdłuż ul. Piastów jest w złym stanie. Utrzymanie porządku na 

terenie miasta jest obowiązkiem Gminy. Na terenie miasta mało jest postawionych koszy na 

śmieci. Jak rozwiązać ten problem ?  

 

Burmistrz MiG – problem dzikich wysypisk śmieci to jeden z największych problemów 

naszego miasta. Być może coś się zmieni po wprowadzeniu podatku śmieciowego. Śmiecą 

mieszkańcy naszego miasta, nikt więcej. Nie nauczeni jesteśmy segregacji odpadów.  

 

B. Białkowska - Pełnomocnik Burmistrza – kosze były ustawione częściej np. wzdłuż ul. 

Kościuszki. Zostały one jednak zdemontowane przez Urząd na prośbę samych mieszkańców, 

ponieważ wrzucane były do nich całe worki ze śmieciami. Podobnie było na Osiedlu Leśnym.  

Niezrozumiałe jest zachowanie mieszkańców, którzy wyrzucają odpady gabarytowe do lasów 

pomimo, że ZGK Sp z o.o. przyjmuje je za darmo np. pralki, lodówki czy telewizory.  

 

P. Z. Wawrzyniak – brak kultury mieszkańców zaśmiecających miasto.    

 

Burmistrz MiG – problem odpadów to złożony temat, może wprowadzenie podatku 

śmieciowego w części rozwiąże problem dzikich wysypisk. Dodał, że Gmina na bieżąco 

porządkuje dzikie wysypiska. 

 

P. K. Szpytma – nadal nie została zlikwidowana siłownia w bloku nr 13 przy ul. Dworcowej. 

Schodzą się do niej wandale z całego miasta, w porze nocnej strach wyjść na parking przy 

bloku.  

 

B. Białkowska – temat był wielokrotnie poruszany na zebraniach Wspólnoty Mieszkaniowej 

bloku nr 13 zdecydowała, że siłownia ma nadal funkcjonować. Wszelkie objawy wandalizmu 

należy zgłaszać na policję lub do zarządcy budynku. Sprawę ponownie przekażę Zarządcy.  

 

P. J. Dressler – osoby przychodzące na siłownię dewastują klatkę schodową. Jedynym 

wyjściem, żeby ją zlikwidować będzie zebranie podpisów mieszkańców tego bloku, pod 

pismem postulującym jej zamknięcie.  

 

P. Z. Wrzos – Gmina reprezentująca pozostałą część mieszkańców bloku nr 13 ma chyba 

więcej do powiedzenia aniżeli Wspólnota  ? 
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B. Białkowska – Gmina jest jednym z właścicieli. Omówiła zasady rozliczania właścicieli i 

lokatorów mieszkań. Decyzje podejmowane są wysokością udziałów przez właścicieli i 

podejmowane są przez względność udziałów.   

 

Burmistrz MiG – zachęcił najemców do wykupywania mieszkań. Gmina oferuje wykup w 

ratach, z korzystnymi bonifikatami. Poinformował o projekcie zmian ustawy dot. 

dziedziczenia lokali przez rodzinę po śmieci najemcy.  

 

P. J. Dressler – czy ścieżka rowerowa we wsi Otorowo nie jest za nisko położona ? 

 

Burmistrz MiG – żeby naprawić chodnik w ul. Piastów musi być najpierw zakończona 

przebudowa kanalizacji sanitarnej i deszczowej. Może uda się ją wyremontować w 2012 r. 

Gmina stara się o pozyskanie na ten cel środków z Narodowego Programu Przebudowy Dróg 

Lokalnych. 

 

P. M. Sulecki – czy na terenie miasta jest wyznaczone miejsce na odpady organiczne ? Czy 

Gmina czerpie z tego korzyści i wykorzystuje je w innym celu ? 

 

B. Białkowska – Gmina posiada kompostownik przy ul. Toruńskiej, który wykorzystywany 

jest m.in. jako podłoże pod zieleń miejską i rekultywację składowiska.  

 

P. A. Gaca – po raz kolejny zwrócił się z prośbą do Przewodniczącego Zarządu OS o 

przygotowanie informacji pisemnej n.t. powodów zmniejszenia etatów w soleckiej policji.  

 

T. Kuryłowicz – dzielnicowy policji – wyjaśnił, że liczba eterów nie uległa zmniejszeniu, 

tylko nie ma chętnych do pracy w policji. Mamy wolne wakaty.  

 

P. R. Olesiński – czy Gmina rozważała możliwość utworzenia na terenie miasta straży 

gminnej, skoro jest mniej policjantów.  

 

P. A. Gaca – chciał odpowiedzi od przewodniczącego osiedla. 

 

Burmistrz MiG – efektywność straży gminnej w naszym mieście jest wątpliwa, a jej 

utrzymanie kosztowne. Wiele Gmin decyduje się na ich rozwiązywanie. To nie pora, żeby 
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myśleć o utworzeniu straży gminnej. Gmina w budżecie nie ma zaplanowanych środków na 

ten cel.  

 

P. R. Olesiński – Kto zatem utrzymuje solecką policję ?     

 

Burmistrz MiG – policja jest rządową jednostką, nie podlegającą samorządom. Nasza 

solecka policji podlega bezpośrednio pod Komendę Miejską Policji w Bydgoszczy.  

 

P. M. Sulecki – czy Gmina przewiduje w przyszłości budowę bocznicy kolejowej w kierunku 

Parku Przemysłowego ?  

 

Burmistrz MiG – nie jest planowana.  

             

Ad. 5 

Przewodniczący zebrania mieszkańców A. Saternus podziękował wszystkim za udział w 

zebraniu. 

Zebranie zakończono o godzinie 19
30

.  

 

 

 

 

 

                   Przewodniczący 

Protokołowała            Zebrania Mieszkańców 

Katarzyna Ciudzińska          Andrzej Saternus   


